
28 140 Evaluatie orgaandonatie

Nr. 66 LIJST VAN VRAGEN EN ANTWOORDEN
Vastgesteld 14 januari 2009

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport1, heeft een
aantal vragen voorgelegd aan de minister van Volksgezondheid, Welzijn
en Sport over het voorstel van enkele zorgverzekeraars voor een zorgpolis
voor orgaandonatie.
De bewindspersoon heeft deze vragen beantwoord bij brief van 14 januari
2009. Vragen en antwoorden zijn hierna afgedrukt.

De voorzitter van de commissie,
Smeets

De griffier van de commissie,
Teunissen

1 Samenstelling:
Leden: Van der Vlies (SGP), Kant (SP), Snijder-
Hazelhoff (VVD), Ferrier (CDA), ondervoor-
zitter, Joldersma (CDA), De Vries (CDA),
Smeets (PvdA), voorzitter, Van Miltenburg
(VVD), Schippers (VVD), Smilde (CDA), Koşer
Kaya (D66), Willemse-van der Ploeg (CDA),
Van der Veen (PvdA), Schermers (CDA), Van
Gerven (SP), Wolbert (PvdA), Heerts (PvdA),
Zijlstra (VVD), Ouwehand (PvdD), Agema
(PVV), Leijten (SP), Bouwmeester (PvdA),
Wiegman-van Meppelen Scheppink (CU), Sap
(GL) en Vacature (SP).
Plv. leden: Van der Staaij (SGP), Van Velzen
(SP), Neppérus (VVD), Atsma (CDA), Aasted-
Madsen-van Stiphout (CDA), Ormel (CDA), Van
Dijken (PvdA), Verdonk (Verdonk), Dezentjé
Hamming-Bluemink (VVD), Vietsch (CDA), Van
der Ham (D66), Uitslag (CDA), Gill’ard (PvdA),
Omtzigt (CDA), Langkamp (SP), Vermeij
(PvdA), Arib (PvdA), De Krom (VVD), Thieme
(PvdD), Bosma (PVV), Luijben (SP), Tichelaar
(PvdA), Ortega-Martijn (CU), Halsema (GL) en
De Wit (SP).

Tweede Kamer der Staten-Generaal 2
Vergaderjaar 2008–2009

KST127065
0809tkkst28140-66
ISSN 0921 - 7371
Sdu Uitgevers
’s-Gravenhage 2009 Tweede Kamer, vergaderjaar 2008–2009, 28 140, nr. 66 1



1
Wat is precies de motivatie van de zorgverzekeraars om dit voorstel te
doen? Welke voordelen worden gezien?

De zorgverzekeraars die deze polis aanbieden zeggen daarmee te willen
bijdragen aan het oplossen van het tekort aan orgaandonoren. Ook
aspecten als imago en marktaandeel zullen hierbij een rol spelen. De
afwegingen die de betreffende zorgverzekeraars in dit geval hebben
gemaakt, verschillen naar mijn indruk niet van die bij andere collectieve
verzekeringen.

2
Draagt het voorstel bij tot meer geregistreerde donoren?

Ik verwacht niet dat dit voorstel het tekort aan donororganen zal oplossen.
Ik verwijs daartoe naar de antwoorden op de door mevrouw Schippers
gestelde vragen 6 en 9. Overigens laat het aantal registraties in het donor-
register een (tijdelijke) toename zien vanaf 28 november. Het is niet met
zekerheid te zeggen in hoeverre deze toename in het aantal registraties
toe te schrijven is aan het voorstel van de zorgverzekeraars of aan het
huis-aan-huis-blad Teuntje dat op 27 november onder zes miljoen huis-
houdens is verspreid.

3 en 4
Hoe verhoudt het voorstel zich tot de privacywetgeving?
Iemand die vandaag niet geregistreerd is, kan dat morgen wel zijn. Hoe
wordt de actuele situatie in de gaten gehouden?

Voor het verkrijgen van de collectieve korting volstaat de verklaring van
verzekerden zelf dat men geregistreerd is in het donorregister. Controle
daarop (door de verzekeraar) vindt niet plaats en is ook niet mogelijk,
omdat de gegevens van mensen die in het donorregister geregistreerd
staan nooit bekend worden gemaakt aan een ander dan de geregistreerde
zelf en de behandelend arts in geval van een eventuele donatie.
Van strijd met de privacywetgeving, of het volgen van de actuele situatie,
is dus geen sprake.

5
Vindt u dit ten principale passen binnen de zorgplicht van zorg-
verzekeraars op basis van de Zvw?

Het aanbod van de betreffende verzekeraars is een gewone collectieve
zorgverzekering, die voldoet aan de eisen die hiervoor in de Zvw zijn
gesteld, en doet geen afbreuk aan de zorgplicht van zorgverzekeraars. Ik
moge daartoe verwijzen naar het de antwoorden op de door mevrouw
Schippers gestelde vragen 2, 3, 7 en 8 (Zie Aanhangsel der Handelingen,
vergaderjaar 2008–2009, nr. 1210).

6 en 7
Kunt u aangeven wat zorgverzekeraars bereid zijn te doen voor donoren
die bij leven een orgaan afstaan?
Zijn zorgverzekeraars bereid een overlijdensrisicoverzekering aan te
bieden aan donoren bij leven?

Het aanbod van de verzekeraars heeft betrekking op de registratie in het
donorregister en hier worden enkel wilsbeschikkingen in geval van
donatie na overlijden geregistreerd.

Ik heb op dit moment geen informatie over hoe de zorgverzekeraars
donoren die bij leven een orgaan afstaan tegemoet komen. Ik hoop echter
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dat zorgverzekeraars zich binnen de grenzen van artikel 2 van de Wet op
de orgaandonatie bezinnen op hun mogelijkheden om die donoren tege-
moet te komen.

Overigens heb ik uw Kamer reeds toegezegd (Kamerstukken II, 2008/09,
28 140, nr. 65) dat ik ook zelf nader onderzoek zal doen naar (uitgebrei-
dere) mogelijkheden van een arbeidsongeschiktheids- en overlijdensrisic-
overzekering voor donoren die bij leven een orgaan afstaan en onver-
hoopt complicaties van de donatie ondervinden.

8
Wat is het verschil tussen de «donorpolis» ten opzichte van andere zorg-
polissen die aan een collectief worden aangeboden?

Het aanbod voldoet aan de eisen opgenomen in artikel 18 Zvw, en wijkt
hierin niet af van andere collectieve zorgverzekeringen. Ik verwijs overi-
gens naar het antwoord op de door mevrouw Schippers gestelde vraag 2.
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